
 
 19/60176  – Høringsuttalelse fra Synnøve Finden AS  
 
 
For de tre foregående eplehøstene har Synnøve Finden hatt avsetning av tilgjengelig eplekonsentrat 
til de samme 8, eller noen ganger, 91 aktørene i bransjen 
 

2 store - i lave epleår - og (2,5) i større epleår 
3 mellemstore i større eple år  
3 små i større epleår / eller 6 små i lave epleår 
 

Salg av Norsk Eplejuice konsentrat pr aktørgruppe / år 
 

Kategori / 
Epleår Navn 2016 - 2017 2017 - 2018 2018 - 2019 2019 - 2020 

  

 

  
 

        

Store   2 2 2,5(1) 2,5(1) 

  Røra          

  NEN         

  Lerum (0,5)         

            

Mellomstor   0 0 3 3 

  Danica         

  Carlsberg / Ringnes         

  Q-Meieriet         

            

Små    6 6 3 3 

  Danica         

  Carlsberg / Ringnes         

  Q-Meieriet         

  Rogaland Konserves         

  Norrek         

  Storms         

          Estimat 

SF Norsk Eplejuice konsentrat produsert i (tonn) 31,5 29,2 75 100 

           

Solgt til aktørene i bransjen (tonn) 15,3 15,3 46,6 38,6(2) 

           

Synnøve F. eget salg utenom bransjen i tonn 16,2 13,9 28,4 61,4 

           

Synnøves salgsandel utenom bransjen 51,40 % 47,50 % 37,80 % 61,40 % 

 

(1) Det er en stor aktør som kjøper halvt volum av minstekvantum fra Synnøve Finden i gode epleår. I 

lave epleår kjøper de ikke norsk EJC. De dekker seg da fullt ut med det volumet som de presser til saft 

selv. 

(2) Prognose for bransjen med foreslått minstekvantum 
 



 
 19/60176  – Høringsuttalelse fra Synnøve Finden AS  
 
 
Estimert volum EJC for året 2019 / 2020 større enn for forrige. 100 kontra 75 tonn. Med et lavere 

tildelt minstekvantum får Synnøve Finden ikke avsetning for ytterligere 33 tonn EJC og må finne egen 

avsetning for nesten 62 tonn selv 

 
Det finner vi urimelig. 
 

Synnøve Finden bistår hvert år bransjen med å skaffe avsetning for en betydelig mengde norsk EJC. Vi 

mener minstekvantumet må økes - ikke reduseres i forhold til fjoråret.  Både basert på økt total 

volum og bransjens rettmessige uttak av andel av norsk vare. Synnøve Findens relative størrelse 

blant aktørene bransjen er i gruppen "Små" og vi skulle således bare selge 1 tonn norsk råvare 

utenom aktørene i bransjen. Kontra de 28,4 tonnene vi fikk avsatt i siste sesong – og – 62 tonn som 

årets forslag vil resultere i. 

Hele 62 tonn - som med årets forslag ikke blir tatt ut av bransjen - er mer enn totalvolumet i både 

16/17 og 17/18 sesongen til sammen. Det kan ikke Landbruksdirektoratet pålegge Synnøve Finden AS 

å finne avsetning for alene, men heller tilpasse volumene til det antall aktører som faktisk er avtagere 

av tilgjengelig norskprodusert Eplekonsentrat. 

Med "bransjen" menes de aktørene som vi antar (vet) søker om nedsatt toll og/eller deltar på 
Tollauksjon for EJC. 
 
Utenom bransjen er kunder som ikke importerer konsentrat. Private. Mindre bedrifter. 
 
Med de kjente avtagerne av norskprodusert EJC mener vi at direktoratet 
minimum må legge følgende mengder til grunn: 

  Tonn  
Stor Aktør 1 20  

 Aktør 2 20  

 Aktør 3 (halv mengde) 10 50 

    

Mellomstor Aktør 1 5  

 Aktør 2 5  

 Aktør 3 5 15 

    

Små Aktør 1 1  

 Aktør 2 1  

 Aktør 3 1  

 Synnøve Finden 1 4 

    

Fordelt til kjøpende aktører  69 
 

Fortsatt vil det være igjen cirka 30 tonn som ikke er fordelt og kan gå til nye aktører i Bransjen (1 

tonn for startende bedrifter). Eller de kan selges til Private og eller mindre bedrifter som ikke 

importerer EJC med nedsatt toll.  


